
 

 

           
 
 
 

Paterswolde, 15 mei 2024 
 
 
 

 
College van Burgemeester en Wethouders    
Kornoeljeplein 1 
9481 AW VRIES. 
 
 
Onderwerp: Vervuiling afvalscheiding 
 
 
Geacht College, 
 
Op 14 mei verscheen een artikel in Binnenlands Bestuur over vervuiling in het gescheiden 
afvalaanbod. Verpact (voormalig Stichting Afvalfonds Verpakkingen) directeur Hester Klein 
Lankhorst is ervan geschrokken dat gemeenten de normen voor afvalscheiding mogelijk willen 
gaan heroverwegen. 
 
Toen Verpact in 2019 afspraken met de VNG maakte over de inzameling van het plastic, voldeed 
circa de helft van alle gemeenten aan de afgesproken norm van minder dan 15% vervuiling in het 
PMD-afval. In 2021 gold dit nog maar voor 1 op de 7 gemeenten. 
 
De VNG pleit nu voor een verruiming van de 15% vervuiling, de kosten voor de gemeenten worden 
te hoog.  
 
De VNG en Verpact gaan de komende tijd met elkaar om tafel met als doelstelling een nieuwe 
overeenkomst vanaf 2025. De precieze inzet van de VNG is nog niet duidelijk, maar Verpact is 
helder. ‘Als gemeenten de bronscheiding op orde hebben hoeven wij geen afval meer af te wijzen. 
Dat is ook niet in ons belang. Als de VNG daadwerkelijk wil inzetten op het verruimen van de 
vervuilingsnormen dan spelen er simpelweg andere belangen mee dan alleen het bevorderen van 
de circulaire economie.’ 
 
We hebben de volgende vragen: 
 

1. Onlangs heeft u trots aangegeven dat we als Tynaarlo landelijk een van de laagsten zijn in 
het aanbod van restafval. Daar staat tegenover dat een kwart (!) van ons aangeboden afval 
wordt afgekeurd, dat is ruim 10% hoger dan landelijk is toegestaan! Wat zijn de 
aanvullende kosten voor de gemeente?  
 

2. Krijgt u een beloning wanneer de vervuiling van afval (oa. PMD) onder de 15% blijft? Zo ja, 
hoeveel?  

 
3. Hoe staat u tegenover het voorstel van de VNG om de vervuilingsnorm van 15% te 

verhogen? Steunt u dit voorstel? Zo ja, waarom? 



 

 

4. Wat is het omslagpunt waarbij nascheiding goedkoper is dan de kosten (inclusief boetes) 
van het huidige systeem? Of is dat nu zelfs al het geval? 
 

5. Welke maatregelen ziet u, los van communicatie, om de vervuiling van het PMD terug te 
dringen? Is het handmatig controleren van containers hierbij bewezen effectief?  
 

6. Is het binnen het huidige systeem kansrijk om qua vervuiling van het afval weer onder de 
landelijke norm van 15% te komen? Zo nee, wat zijn dan uw vervolgstappen? Zo ja, 
wanneer? 

 
7. Het huidige kader over het Afvalbeleid stamt uit 2017 en had een werkingsduur tot 2022.  

a. Is dit kader inmiddels geëvalueerd? Zo ja, wat zijn de uitkomsten hiervan? 
b. Kan de raad een actualisatie van het kader tegemoet zien? Zo ja, wanneer? 

 
 
Wij zien uw reactie met belangstelling tegemoet. 
 
Met vriendelijke groet, 
Namens de CDA fractie,  
 
Henk Middendorp, fractievoorzitter 
Correspondentieadres: Tonckensweg 8, Paterswolde 


